
 

 
Verslag Ambtelijke Klimaatadaptatietafel Limburg (AKaL)  
3 november 2022 van 09.30 – 11.30 uur 
Locatie: De Velderie, Prins Bernhardstraat 1, 6043 BG Roermond 
 
 

 Onderwerp 

1 Opening en mededelingen 

• Marja Korevaar licht de stand van zaken subsidieregeling DHZ toe. 
 
Fase 1 (2015-2021): Het Rijk is akkoord dat projecten die nog niet gereed zijn kunnen 
doorlopen tot 2023. Wil je je project laten doorlopen tot 2023? Stuur dan een 
wijzigingsverzoek naar de provincie. Geef daarbij aan welke activiteiten je nog doet in 2023, 
zodat de provincie weet wat ze honoreren. 
 
Fase 2 (2022-2027): De provincie heeft een concept aanvraag ingediend bij het ministerie. 
Het Ministerie heeft echter van de rekenkamer gehoord dat de aanvraag SMART’er moet. De 
provincie is daarom bezig met het zo goed mogelijk vormgeven van de te realiseren 
hectares/kuubs en gaat zo snel mogelijk een nieuwe aanvraag indienen. Het Rijk heeft dan 
weer 13 weken om de aanvraag goed te keuren. De verwachting is dat we de 
subsidieregeling DHZ pas begin volgend jaar kunnen openstellen. 
 
Vragen/opmerkingen: 

o De gemeenten ervaren veel problemen met de aanvraag van DHZ subsidie fase 1. 
o In fase 1 zijn allerlei projecten ingediend. In fase 2 is op het niveau van de werkregio 

budget gereserveerd voor gemeenten. Als werkregio moeten we nadenken over hoe 
we het bedrag slim gaan inzetten, zodat we de discussie over de verantwoording niet 
aan de achterkant krijgen. 

o Er heerst een gevoel dat de spelregels worden veranderd met een hoop 
administratieve rompslomp. Antwoord: Marja neemt dit signaal mee en wil met de 
regiocoördinatoren overleggen of ze met het aanvraagformulier voor DHZ fase 2 
overweg kunnen. 
 

2 Verslagen en terugmeldingen 

• Bijlage 1  Concept verslag AKaL 8-09-2022 
Geen opmerkingen 

• Bijlage 2  Concept verslag BKaL 29-09-2022 
Geen opmerkingen 
 

3 Hoogwater en wateroverlast 
 
A. Landelijke Beleidstafel Hoogwater en Wateroverlast 
Marinette Mul van het Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat geeft een toelichting op de 
actualiteiten rond het eindadvies. 
In maart van dit jaar werd het eerste advies van de Landelijke Beleidstafel Hoogwater en 
Wateroverlast gedeeld. Eind 2022 wordt het eindadvies opgeleverd. In dit eindadvies gaat de 
beleidstafel onder meer in op concrete opties om het waterbewustzijn te vergroten, een verdere 



[Typ hier] 
 

uitwerking van maatregelen in Zuid-Limburg, de impact van extreme neerslag op andere locaties 
in Nederland en een nadere concretisering van aanbevelingen rond water en bodem als sturend 
principe in de ruimtelijke ordening. 
 
Vragen/opmerkingen: 

• Is het een advies of wet?  
Antwoord: de beleidstafel doet aanbevelingen. Dat zijn adviezen. Het BO Water besluit wat 
ze daarmee doen. Als het BO zegt dat ze daarmee aan de slag gaan, dan zeggen alle partijen 
die in het BO zijn vertegenwoordigd dat ze dit ook gaan doen. Het is dan niet meer lichtzinnig 
en ‘slechts’ een advies. 

• Moet het ministerie niet opdrachtgever zijn voor alle stresstesten?  
Antwoord: het ministerie wordt opdrachtgever voor de bovenregionale stresstest. De 
beleidstafel heeft ook gezegd dat we de structuren houden zoals ze zijn. Wel willen we de 
stresstesten uniformeren, zodat de uitgangspunten voor de stresstesten gelijk zijn en we de 
uitkomsten makkelijker kunnen vergelijken. 

• Kun je ook waterkwaliteit meenemen in het waarschuwingssysteem?  
Antwoord: dit valt buiten de scope van de beleidstafel. 

• Complimenten voor de concrete aanbevelingen / tips. 
Krijgen de bestuurders hetzelfde verhaal?  
Antwoord: ja. 

• Het verkennen van mogelijkheden om klimaatrobuust te bouwen ligt in het verlengde van de 
maatlat klimaatrobuust bouwen. Als het aan de beleidstafel ligt wordt het geen vrijblijvende 
maatlat. Door de maatlat verplicht te maken hoef je als gemeente niet te onderhandelen en 
geeft het ondersteuning. 

• We hebben het vaak over risicogestuurde normering. Een van de uitgangspunten is hoe je 
omgaat met maatgevend bouwen.  
Antwoord: als beleidstafel gaan we daar niets over zeggen. Wel zeggen wij om in de 
bovenregionale stresstest uit te gaan van een situatie die flink boven de normatieve situatie 
ligt. De bui van vorig jaar heeft ons wel wakker geschud. Met een risicogestuurde benadering 
kun je de effecten/gevolgen van dat hogere in beeld brengen, zodat je daar extra aandacht 
aan kan besteden. 
 

4 Hoogwater en wateroverlast 
B. Regionaal / Lokaal 
Het programma Waterveiligheid en Ruimte Limburg (WRL) is bezig met de uitvoering van haar 
programmaplan. Theo Reinders van WRL licht de achtergronden uit een gedeelte van het plan 
toe en legt de link naar wat dit voor de partijen aan de klimaattafel betekent. 
 
Vragen/opmerkingen: 

• Is het doel een robuust watersysteem of hoogwaterbescherming?  
Antwoord: we richten ons nu op het regionale systeem en ondersteunen lopende processen 
(o.a. HWBP). 

• Is er aandacht voor Noord-Limburg?  
Antwoord: de watercrisis was de aanleiding om met een propositie te komen en te starten 
met een deelprogramma. We hebben geen gebieden uitgesloten, maar bepalen wel waar we 
als eerste aan de slag gaan. Het onderzoek van Deltares is daar ook op geënt. We moeten 
opletten dat we WRL niet als enige voertuig zien. Er zijn nog steeds andere mogelijkheden los 
van WRL om iets te doen. We gaan vooral onze ambitie meer richten. Marja Korevaar: uit 
Water en Bodem sturend en NPLG komt ook van alles.  
Aldo Janssen: denk ook aan sporen KRW en DHZ. We moeten vooral ook letten op de 
afstemming tussen de sporen.  
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Theo Reinders: in de propositie is gekozen om te starten in het zuiden, want daar is het 
schadeprofiel het grootst. Er zijn nog geen keuzes gemaakt over waar we wel/niet iets doen. 

• Hoe gaan we de rol van de BKaL als klankbordgroep vervullen? En de rol van de AKaL?  
Marc Putmans stelt voor om het volgende onderscheid te maken: 

o Spoor 1: BKaL als klankbordgroep van de regionale actietafel. De AKaL kun je dan ook 
als klankbordgroep zien. 

o Spoor 2:  de gemeenten zijn niet allemaal op persoonlijke titel vertegenwoordigd in 
de actietafel. Voor het mandaat van de gemeenten kun je het BROL gebruiken. Daar 
zijn de lijnen met de werkregio’s kort. 

o Twan Huyskens sluit zich daarbij aan.  
o Theo Reinders wil in de actietafel een stapeling van belangen en geledingen 

voorkomen. Het voorstel is om een gemeente aan te haken op het moment dat het 
programma iets in die gemeente gaat doen. Op dat moment worden er groepen 
georganiseerd waarin de gemeente ambtelijk en bestuurlijk is vertegenwoordigd. 

o Hoe krijgen de gemeentes voor zichzelf geregeld dat de bestuurders die in de 
actietafel zitten daar ook kunnen praten namens alle gemeenten in heel Limburg en 
niet het lokale belang? Misschien moet je bij de bestuurders terugleggen dat ze dat 
zelf organiseren. De bestuurders moeten zich senang voelen in hun rol anders krijg je 
geen besluitvorming. 

o Zorg dat we van elkaar weten waar we iets gaan doen (bv. een straat die opengaat), 
zodat we elkaar kunnen versterken. 

o Hoe krijgen we het verhaal doorverteld naar de regio’s, zodat iedereen snapt 
waarom het proces tot stand gekomen is zoals het is. Om die discussie te beslechten 
is het verhaal vertellen al de halve winst. Theo Reinders maakt een afspraak om het 
verhaal ambtelijk en bestuurlijk te vertellen in de werkregio’s. 

o Theo Reinders roept iedereen op om vooral te bellen/mailen bij vragen. 
 
 
Het onderzoek van Deltares is in volle gang. De case studies zijn afgerond en fase 2 is gestart. 
Aldo Janssen van Waterschap Limburg geeft een toelichting aan de hand van enkele uitkomsten 
en het verdere proces. 

 
Vragen/opmerkingen: 

• Het waterschap moet het model behouden en blijven updaten om plannen / maatregelen te 
toetsen bij het nemen van beslissingen en het verlenen van vergunningen. Vooral nadat het 
onderzoek van Deltares is afgerond. Daarna is het aan ons allemaal om daarmee verder te 
gaan en aan WRL om dat verder op te pakken. 
 

5 Intentieverklaring Voldoende Zoetwater 
De klimaattafels hebben in de afgelopen vergaderingen afgesproken om met alle betrokken 
partijen onder de vlag van de BKaL één Waterconvenant op te stellen voor zowel grond- als 
oppervlaktewater. In dat convenant gaan concrete afspraken gemaakt worden over hoe we de 
schade als gevolg van droogte en verdroging zoveel mogelijk voorkomen en de beschikbaarheid 
van voldoende schoon zoetwater zoveel mogelijk borgen. Eerste stap hierin is een gezamenlijke 
intentieverklaring als voorportaal richting het convenant. Met de intentieverklaring bevestigen 
we het commitment om de samenwerking te intensiveren en de afspraken in gezamenlijk 
overleg uit te werken en vast te leggen in het te sluiten waterconvenant. In haar vergadering op 
29 september jl. heeft de BKaL ingestemd met de intentieverklaring en afgesproken de verklaring 
in de vergadering op 17 november 2022 te ondertekenen. Jos Stemkens van waterschap Limburg 
geeft een toelichting op de activiteiten richting de ondertekening. 
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Vragen/opmerkingen: 

• Er is gevraagd op voorhand door te geven of een organisatie de intentieverklaring 
ondertekent. Veel gemeentelijke colleges vergaderen op 8 november. Kan een toezegging 
dan nog doorgegeven worden? 
Antwoord: dat is prima. 

• Een aantal gemeenten gaan het niet redden voor 17 november. 
Antwoord: De ondertekening is gekoppeld aan de vergadering van de BKaL op die dag. Daar 
vindt dan ook een mediamoment plaats. De ondertekening van het formele document wordt 
daarna afgehandeld waarbij gemeenten alsnog kunnen aansluiten. 

 

6 Vooruitblik BKaL 17 november 2022 
Voorlopige agendapunten:  

• Hoogwater en Wateroverlast 
o Landelijke beleidstafel Hoogwater en wateroverlast 
o Water Robuust Limburg 
o Onderzoek Deltares 

• Feestelijke ondertekening Intentieverklaring Voldoende Zoetwater 
 
Vragen/opmerkingen: 

• Voorstel Feestelijke weghalen in “Feestelijke ondertekening Intentieverklaring”. 

• Tijdens het BKaL wordt een foto gemaakt met een bord waarop een symbolische 
handtekening wordt gezet door de deelnemende organisaties. 
 

 Voorraadagenda 
De klimaattafel is van alle deelnemers, dus ook de bespreekpunten. Om de behoeftes bij de 
deelnemers beter in beeld te krijgen wordt aan de hand van een inventarisatie bekeken welke 
onderwerpen de komende tijd op de agenda kunnen komen. 

• Podium voor een deelnemer 

• Klimaatadaptie en bedrijventerreinen 

• … 
 

 Rondvraag  
Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 
 

 Afsluiting 
 

 


